



Université Catholique de Bukavu

Relations extérieures et Communication

<https://ucbukavu.ac.cd/> – Super Lacus Ac Montes Splendens

02 Bugabo, Avenue de la Mission, Commune de Kadutu, Ville de Bukavu

REPUBLIQUE DEMOCRATIQUE DU CONGO

MISE AU POINT SUR LES SITUATIONS SANITAIRE ET SECURITAIRE LOCALES N°007 – 15 AVRIL 2020

SITUATION SECURITAIRE

Deux personnes ont été tuées lors d'une attaque de leur domicile par des hommes armés au quartier Lumumba en Commune de Bagira.

Des téléphones, bijoux, argent et autres biens de valeur ont été emportés lors d'une attaque d'hommes en armes contre quatre ménages situés au quartier Nkafu en Commune de Kadutu.

Sept présumés criminels attrapés par les éléments des renseignements généraux de la police ont été présentés au gouverneur de province du Sud-Kivu.

Un corps sans vie d'un homme d'environ trente ans a été retrouvé sur les eaux de la rivière Ruzizi, non loin du barrage de la SINELAC à Mumosho en Territoire de Kabare.

SITUATION SANITAIRE

Depuis le début de la pandémie de Coronavirus déclarée le 10 mars 2020 en RDC, le pays a enregistré 254 cas confirmés, 21 guérisons et 21 décès selon le bulletin du Comité de Riposte de ce 14 avril 2020.

A deux jours de la déclaration officielle de la fin de l'épidémie de la maladie à virus Ebola en RDC, un nouveau cas a été confirmé le vendredi 10 avril 20 à Beni dans la province du Nord-Kivu.

UPDATE ON LOCAL HEALTH AND SAFETY STATUS

N°007 – 15 APRIL 2020

SECURITY STATUS

In Bagira District, two people were killed during an attack of their home by armed men in Lumumba Quarter.

In Kadutu District, phones, jewels, money and important valuables were taken by armed men during an attack against four houses in Nkafu Quarter.

Seven alleged criminals caught by the General Intelligence Police were presented to South-Kivu Governor.

In Kabare territory, a dead body of a 30-year-old man was found on Ruzizi River near SINELAC dam in Mumosho.

HEALTH STATUS

According to the Riposte Committee bulletin published on 14 April, 2020, the country has registered 254 confirmed cases, 21 recoveries and 21 deaths since the beginning of Coronavirus pandemic declared on March 10, 2020 in DRC,

A new case of Ebola virus disease has been confirmed on April 10, 2020 in Beni (North-Kivu province) two days to the official declaration of the end of the epidemic in DRC.

Population of Bukavu: 870 954 inhabitants (2016)

Geographical coordinates

UCB Bugabo's campus 2° 30' 03" S and 28° 50' 57" E; **Kabare** 2°27'55"S and 28°49'02"E (9.4 km from Bukavu)

CITY OF BUKAVU STATUS (1st to 15 April 2020)

Menace	Status	Vulnerability
Security		
Armed robbery	2 cases	
Killing	2 cases	
Health		
Ebola	0 case	
Coronavirus Covid-19	4 cases	



■ Large/Likely
■ Moderate/Possible
■ Limited/Unlikely
■ None

Mitigation method:

Security: be careful, always keep supervisors and UCB members informed of your movements in and out of the City. Avoid an accommodation in districts declared inappropriate. Ask for advices if necessary.

Health: Follow strictly the WHO's (<https://www.who.int/fr/emergencies/diseases/novel-coronavirus-2019>) and DRC Ministry of Health prevention measures concerning Ebola Virus Disease and Coronavirus (Covid-19). Please find here (<https://ucbukavu.ac.cd/prevenir-et-guerir/>) the UCB information and recommendation's note concerning Covid-19 in South Kivu Province.